

F

FONDUFE CLÉMENT*Associate Attorney and Head of Africa at Latham Watkins LLP*

France



© CRÉDIT PHOTO

2010 - Associated at Latham & Watkins

2002 - New York Bar

2001 - Collaborator and Partner at White & Case

Clément FONDUFE is born in 1966 in Cameroon. It is in law that he studies at the University of Yaoundé. After graduation, the lawyer specializes in major international projects in the energy, oil, mining, infrastructure, heavy industry, and financing sectors. In 2001, he obtained the LLM, Master in Business Law from Harvard Law School, a real key entry for the best law firms in the United States. And it was the doors of the firm White & Case that opened to him even before he got the bar in New York. For eight years, he practiced law in the United States at the New York office of Latham & Watkins, which he has been associated with since 2010. He is also responsible for the Africa Chair of his firm. It is involved in major projects affecting the continent, such as the extension of the Tonkolili iron mine making Sierra Leone one of the largest magnetite resources in the world and the construction of the alumina refinery in Guinea.

Clément came to Paris in 2011 to reinforce Latham & Watkins' "International Projects" practice. He helps foreign companies investing in Africa to protect themselves against the risks associated with changing the law and / or renegotiating existing concessions. Since 2013, he has been working on new ways of financing allowing African countries to be actors in their development and no longer just to be content with royalties and other taxes. 🌟

F

FONDUFE CLÉMENT*Associé et Directeur global du pôle Afrique chez Latham Watkins LLP*

France



© CRÉDIT PHOTO

2010 - Associé chez Latham & Watkins

2002 - Barreau de New York

2001 - Collaborateur puis associé chez White & Case

Clément FONDUFE est né en 1966 au Cameroun. C'est dans le droit qu'il étudie à l'université de Yaoundé s'illustre. Après l'obtention de son diplôme, l'avocat se spécialise dans les grands projets internationaux dans le secteur de l'énergie, du pétrole, des mines, des infrastructures, de l'industrie lourde, et leur financement. En 2001, il obtient le LLM, master en droit des affaires de Harvard Law School, une véritable clé d'entrée pour les meilleurs cabinets d'avocats anglo-saxons.

Et ce sont les portes du cabinet White & Case qui se sont ouvertes à lui avant même qu'il n'obtienne le barreau de New York. Huit années durant, il exerce le droit aux États-Unis au bureau de New York de Latham & Watkins dont il est associé depuis 2010. Il est d'ailleurs responsable de la chaire Afrique de son cabinet. Il est acteur de grands projets touchant le continent, comme l'extension de la mine de fer de Tonkolili faisant de la Sierra Leone l'une des plus grosses ressources de magnétite au monde et la construction de la raffinerie d'alumine en Guinée.

Clément est venu prendre ses quartiers à Paris en 2011 pour renforcer la pratique "Projets Internationaux" du cabinet Latham & Watkins. Il accompagne les entreprises étrangères investissant en Afrique à se prémunir quant aux risques associés au changement de loi et/ou renégociations de concessions existantes. Depuis 2013, il planche sur de nouvelles voies de financement permettant aux pays africains d'être acteurs de leur développement et non plus juste de se contenter des royalties et autres taxes. 🌟